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Jaké akce se plánují v letošním roce?

Zásluhou dobrého hospodaření máme nakumulováno dostatek prostředků pro větší počet investičních akcí a oprav pro rok 2017.
Pro ZŠ a MŠ se uvažuje s proinvestováním více než 8 milionů korun, a to na dobudování multifunkčního hřiště, dopravního hřiště, 
venkovní učebny a rekonstrukci kotelen.
Nejvýznamnější akcí letošního roku je výstavba kaple sv. Floriána, dále pak vybudování kanalizace v ulici Rumunská, oprava kana-
lizace a vodovodu v ulici Na Salajce a Úkolky, úpravy komunikací v ulici Vinařů, Podhájí, Na Luži a Úkolky. 
Dále je to příprava cyklostezky Bzenec – Přívoz, obnova zeleně v zámeckém parku, úprav osvětlení, oplocení sportovního areálu, 
recyklace Doubrava, opravy bytového fondu města Bzenec. Celkové náklady přesáhnou částku 40 milionů korun. 
Připravuje se řada projektů, ať už se jedná o multifunkční sportovní halu, rybník u Kačeňáku, autobusovou zastávku u Myslivny, 

zavedení kamerového systému ve městě.
Věříme, že se vytýčený návrh investic a oprav na rok 2017 podaří zrealizovat.
Proběhlo výběrové řízení na provoz TKR a dalších 10 let bude tento systém provozovat společnost KTCZ.

Děkuji za rozhovor

Na slovíčko s panem starostou...



V  závěru roku 2016 jsem byl osloven velvyslancem ČR v  Chile,  
panem Josefem Rychtárem, zda bych byl ochoten stát se členem 
delegace, která navštíví Chile v počátku roku 2017. Po ověření, jaké 
povinnosti mě čekají, jsem souhlasil.
Dne 8.ledna 2017 jsme tedy odletěli na týdenní návštěvu Chile. 
Delegace čítala 49 členů. Vedoucím delegace byl předseda Sená-
tu ČR p. Milan Štěch. Dále se zúčastnilo pět senátorů, předsedky-
ně Akademie věd ČR, zástupci ministerstva průmyslu a obchodu, 
ministerstva zahraničních věcí, zástupci České televize a skupina 
podnikatelů.
Cílem bylo prohloubit politické a obchodní vztahy mezi oběma 
zeměmi. Senátní delegace navštívila Santiago, Valparaiso, Peňaflor, 
Isla del Maipo, Valdivii, Antofagastu. Doprovodná podnikatelská 
delegace absolvovala jednání s místními firmami na třech podni-
katelských fórech.   
V Chile nás přivítalo krásné letní počasí s teplotami 25 – 30 stup-
ňů. Měli jsme příležitost prohlédnout si prezidentský palác, být 
účastníky jednání v  Senátu ve Valparaise, poznat blíže městečko 
Peňaflor, kde Baťa postavil fabriku na výrobu bot (dnes je zde sklad 
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hotových výrobků) a je zde česká škola. Navštívili jsme i indiány 
(kmen Mapuči) a měli možnost nahlédnout do vinařství TARAPA-
CA. Zde jsem se setkal se starostou města Isla del Maipo a pozval 
jsem ho na návštěvu našeho města v období Bzeneckého krojova-
ného vinobraní.
Pro mě osobně  byl velký zážitek, když jsem stál na trávníku fotba-
lového stadionu ve Viňa del Mar, kde naši fotbalisté před 55 lety 
hráli kvalifikační skupinu během MS 1962 (Španělsko, Brazílie, Me-
xiko, ČSSR), hráli zde i vítězné semifinále s Jugoslávií.  V Santiagu 
jsem navštívil stadion, kde se hrálo památné finále Brazílie - ČSSR 
s výsledkem 3:1  před 68 tisící diváky. 
Byla to zlatá éra československého fotbalu. 
Poslední den jsme navštívili observatoř Panaral , která je ve výšce 
2 400 metrů, asi hodinu cesty od Antofagasty. Pracuje zde 650 věd-
ců z celého světa. Tato observatoř patří mezi čtyři největší na světě.
Domů jsme se vrátili 15. ledna 2017 po dvaadvaceti hodinách letu, 
s dvěma mezipřistáními na načerpání paliva (Frontaléza – Brazílie a 
Kapverdské ostrovy). Zážitek je to na celý život. Při některých příle-
žitostech Vám mohu říci něco více o této zahraniční cestě.

Pavel Čejka, starosta města Bzenec



nících územních samosprávných celků a o změně některých zá-
konů, ve znění pozdějších předpisů, na funkci vedoucího staveb-
ního úřadu. Předpokládaná doba vzniku pracovního poměru od 
01.04.2017.

- Podání nabídky do nabídkového řízení Magistrátem města Zlína 
na odkoupení věšákové stěny z Domu umění ve výši 15 000,-Kč.

- Nové zpracování č. 1/2017  Bzeneckého zpravodaje dle nabídky 
pí Michaely Piňosové (tiskárna Blažej Pálka, Veslařská 2297/56, 
Břeclav), a to vše v barvě. Cenové navýšení je o 2,- Kč/ks + DPH. 
Následně rada vyhodnotí.

Z usnesení z 49. schůze Rady města Bzence  
konané dne 23. 1. 2017
Rada města:
• Schvaluje:
- Výsledky výběru dodavatele na akci „Demolice domu č.p. 193 

ulice K.V.Raise“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy 
nabídky firmy Stavby Juras s.r.o. (Na Mýtě 549, Bzenec) – za cenu 
85.524,46 Kč včetně DPH. S touto bude uzavřena smlouvu o dílo.

- Zpracování dokumentace pro stavební povolení na akci „Víceú-
čelová sportovní hala Bzenec“. Projekt zpracuje TYPRO 2010 s.r.o. 
(Masarykova 178, Veselí nad Moravou) za cenu 412.005,- Kč vč. 
DPH.

- Uzavření Příkazní smlouvy se spol. PROMEA s.r.o. (Jahodová 
494/60, Brno) na zpracování žádosti o dotaci k projektu „Obnova 
kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána“ za odměnu 10.000,- Kč + DPH. 
Při přidělení dotace bude vyplacen bonus 10.000,- Kč + DPH.

- Uzavření Darovací smlouvy se spol. E.ON Česká republika, s.r.o. 
(F.A.Gerstnera 2151/6, České Budějovice) na movité věci – 2 ks 
bezpečných branek v celkové hodnotě 46.996,- Kč vč. DPH, a to 
za účelem dovybavení sportoviště města Bzenec.

Z usnesení z 12. zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného dne 14. 12. 2016
Zastupitelstvo města:
• Bere na vědomí:
- Informace starosty o jednání s  p. D. Hanákem – předložil studii 

rekonstrukci budovy č.p. 761
• Schvaluje:
- Možnost ukládat „volné“ finanční prostředky města v objemu do 

20 mi. Kč na spořicí účet, který máme vedený u Sberbank. O výši 
prostředků a vymezení období rozhodne Rada města 30. 6. 2017.

- Obecně závaznou vyhlášku města Bzence č. 4/2016 o nočním  
klidu.

- Změnu regulativu – v průmyslových zónách bude umožněn vznik 
bytů správců, obsluhy apod.

Z usnesení z 50. schůze Rady města Bzence 
konaného dne 13. 2. 2017
Rada města:
• Schvaluje:
- Uzavření Smlouvy o poskytnutí finanční podpory na poskytování 

sociálních služeb (účelová neinvestiční podpora) mezi městem 
Bzenec a Jihomoravským krajem (Žerotínovo nám. 449/3, Brno)  
ve výši 48.100,- Kč určenou pro PS Bzenec. 

- Zpracování projektové dokumentace na akci „Bzenec, ul. Rumun-
ská – kanalizace a místní komunikace“. Projekt zpracuje ARTESIA, 
spol. s r.o. (Ratíškovice 241) za cenu 58.660,- Kč bez DPH.

- Uzavření smlouvy o pronájmu sítě elektronických komunikací se 
spol. KABELOVÁ TELEVIZE CZ s.r.o. (Ruská 8, Praha 10) na proná-
jem zařízení v majetku města Bzenec - „Provoz sítě TKR Bzenec“ 
na období od 01. 03. 2017 – 28. 02. 2027 za cenu 20 tis. Kč/měsíc 
vč. DPH + úhradu energií.

Z usnesení z 45. schůze Rady města Bzence  
konané dne 21. 11. 2016
Rada města:
• Schvaluje:
- Převod finančních prostředků ze spořicího účtu zpět na běžný 

účet města u Sberbank dle rozpočtu.
- Pořízení softwaru – Evidenci smluv, Evidenci úkolů a diáře, Plán 

dovolených v celkové ceně 12 tis. Kč + DPH/rok. Současně bude 
zabezpečeno proškolení pracovníků v ceně cca 5,5 tis. Kč + DPH 
za 6 osob od spol.- YAMACO software s.r.o. (Prostějovičky 79, 
Plumlov). 

• Postupuje do zastupitelstva:
- Převedení majetku města – kanalizace v  ul. Úkolky pod po-

zemkem parc. č. 1782/1 a v ul. Na Salajce pod pozemkem parc. 
č. 1802 v  k. ú. Bzenec, a to společnosti Vodovody a kanalizace  
Hodonín, a. s.

- Návrh OZV města Bzence č. 3/2016, kterou se mění obecně zá-
vazná vyhláška č. 3/2015, o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňová-
ní komunálních odpadů.

- Návrh OZV města Bzence č. 4/2016, o nočním klidu.

Z usnesení z 46. schůze Rady města Bzence  
konané dne 5. 12. 2016
Rada města:
• Schvaluje:
- Uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 

břemene – služebnost inženýrské sítě      mezi městem Bzenec a 
firmou Vodovody a kanalizace Hodonín, a.s. (Purkyňova 2933/2, 
Hodonín). Jedná se o stavbu „Bzenec – rekonstrukce výtlačného 
řadu“ na pozemcích parc.č. 4900/2, 4898/20 v k.ú. Bzenec.

- Uzavření Nájemní smlouvy mezi městem Bzenec a firmou Česká 
telekomunikační infrastruktura a.s. (Olšanská 2681/6, Praha 3) o 
nájmu části střechy objektu DK č.p. 762 na ul. Bzinská.

- Vypracování projektu pro stavební povolení na akci „Bzenec Revi-
talizace parku na Horním náměstí, chodníky a zpevněné plochy“ 
za cenu 20 750,-Kč bez DPH firmou Projekce DS s.r.o. (Na Výhoně  
3223, Hodonín).

- Výběrové řízení na pronájem – provoz sítě TKR v Bzenci na dobu 
určitou 10 let.

Z usnesení z 47. schůze Rady města Bzence  
konané dne 30. 12. 2016
Rada města:
• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 14/2016 předložené ekonomickým  

odborem. 
- Plán práce Rady města Bzenec na rok 2017.
- Úpravu směrnice „Metodika sestavování rozpočtu a jeho čerpání“ 

a to ve vazbě na zákonné změny.

Z usnesení z 48. schůze Rady města Bzence  
konané dne 4. 1. 2017
Rada města:
• Schvaluje:
- Podobu Zápisu o zapečetění a otevření pokladničky, který bude 

využíván v rámci rozmístění pokladniček pro zabezpečení sbírky 
na akci „Obnova kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána“. Pokladničky 
budou umístěny: 

 - Č. 1 u Informátora MěÚ, č. 2 v Informačním centru města a č. 3 
bude využívána v rámci pořádaných kulturních akcí.

- Vyhlášení výběrového řízení podle zák.č. 312/2002 Sb., o úřed-
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Slovensko, Polsko, Maďarsko, Česko
V těchto zemích se vyskytují podobné zvyklosti. Muži a chlapci po-
lévají či stříkají dívky a ženy vodou, což je velmi starý rituál plod-
nosti. V Česku a na západním Slovensku šlehají chlapci své vyvo-
lené pomlázkami z mladého jarního proutí přes nohy, což jim má 
přinést požehnání v podobě zdravých dětí.
Děvčata jim za to dávají vajíčka, která jsou již od dávných dob 
ctěna jako prostředek plodnosti a posílení. V dobách pohanských 
sloužilo vajíčko jako oběť bohům, dávalo se mrtvým do hrobu a 
bylo rovněž nenahraditelným jídlem. Pro křesťany to však byl sym-
bol vzkříšení, a proto bylo zakázáno v postní době vejce jíst. Na Ve-
likonoce se však vejce stalo vítaným pokrmem ve velkém množství 
a různých podobách. Vajíčka se stala také předmětem darovaným, 
výměnným a hrovým.

Švédsko, Finsko
Stejně tak jako u nás i v těchto zemích nosí lidé o Květné neděli do 
kostelů na požehnání větvičky kočiček, které pak doma uchovávají 
ve vázách, a věří, že do domu přinesou požehnání.
Na Zelený čtvrtek nebo Velikonoční neděli je zvykem, že se děti 
převlékají za staré ženy, které pokládají za domovní dveře vlast-
noručně zhotovené dopisy a za to dostávají různé sladkosti. Vznik 
tohoto poněkud podivného zvyku se traduje od středověku, kdy 
lidi obcházela hrůza ze starých čarodějnic a jejich ničivé moci. Měli 
strach, že by jim mohly zabít dobytek, proto před nimi zamykali 
stáje, vrata, rozdělávali ohně a stříleli do vzduchu. 
 

Nizozemí, Belgie, Německo
Tradice Velikonoc v  germánských zemích sahá do roku 751, kdy 
staří Germáni poprvé slavili konec dlouhé zimy zapalováním ohňů 
pro bohyni jara Ostaru. Plameny, které se rozhořely na mořích, je-
zerech a řekách, měly chránit před nepřízní počasí a zlými duchy. 
Pověra praví:
Čím dále je vidět záře ohně, tím úrodnější bude kraj v tomto roce.
Symbolem Velikonoc v těchto zemích je zajíček, který nosí veliko-
noční vajíčka. Původ tohoto zvyku je v  řecké mytologii, kdy Veli-

konoce byly svátkem plodnosti a jejím symbolem byl právě zajíc. 
Zajíc však nenosil vajíčka od počátku, v různých oblastech Němec-
ka to byl kocour, čáp, liška, oslátko nebo také kukačka či tetřev.
K typickým velikonočním činnostem patří koulení vajíček nebo ve-
likonoční běh s vejcem na lžíci či testování tvrdosti uvařených va-
jec, která se házejí, koulí a vítězem se stává ten, jehož vejce nejdéle 
odolávalo nárazům.

Dánsko
Je zde zvykem vyzdobit dům jarními kyticemi a žlutými vajíčky. 
Děti dostávají čokoládového zajíčka a vajíčka.

Anglie, Malta
Na Zelený čtvrtek se zde rozdávají almužny. Chudí a staří lidé si vzá-
jemně myjí nohy.

Anglie, Austrálie
Tradičním občerstvením jsou sladké chlebíčky se skořicí a rozinka-
mi, na povrchu je z cukrové polevy bílý kříž – symbol utrpení Ježíše 
Krista.

Portugalsko
Zde se tradičně peče koláč z  kynutého těsta, uvnitř je vajíčko ve 
skořápce uvařené natvrdo.

Španělsko, Mexiko
Konají se zde křížová procesí. Jedná se asi o 30 zastavení znázorňu-
jící utrpení Ježíše Krista.

Řecko
Po slavnostní mši Vzkříšení Krista si lidé odnášejí z neosvětleného 
kostela zapálené svíce. Doma je zvykem pak jíst mazanec, placičky 
a červená vajíčka.

Velikonoční zvyky v jiných zemích
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Na odpoledne plné záhad jsme se moc těšili. Vydali jsme se za 
nimi do Velké Británie, protože tato země je záhadami přímo pro-
dchnuta. 
Naše první zastávka byla u nejtajuplnější stavby Evropy – Stone-
henge. 
Potom nás čekaly obrovské křídové obrazy staré několik tisíc let. 
Dohodli jsme se, že si v trávě před družinou jeden takový menší 
uděláme. Jen ještě musíme počkat, až bude jaro. 
Nevynechali jsme ani skotské jezero Loch Ness, ve kterém možná 

DIVY, ZÁHADY, TAJEMSTVÍ 
druhý díl celoročního projektu ve školní družině

žije záhadný tvor – Lochnesská příšera. Tu jsme si také hned po 
prezentaci vyrobili. 
Jako poslední jsme zvolili legendu o králi Artušovi a rytířích ku-
latého stolu. 
Po prezentaci nás čekala záhadná listina, psaná neviditelným pís-
mem. Když jsme ji zahřáli, zobrazil se nám text – DUCHOVÉ JSOU 
TADY! HLEDEJ!  Na chodbě školy jsme skutečně našli 23 duchů a 
vyluštili šifru.  
Největší záhadou pro nás teď je, co si vymyslíme příště. 

Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD
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SRPŠ při ZŠ ve Bzenci uspořádalo dne 27. listopadu 2016 v prosto-
rách kulturního domu ve Bzenci další ročník výstavy ručních prací 
a řemesel. Výstava se tentokrát konala o první adventní neděli a za-
znamenali jsme rekordní zájem návštěvníků – přivítali jsme jich na 
800! Pro všechny pořadatele, vystavující i vystupující, je obrovskou 
radostí a odměnou, že je o naši akci takový zájem a že se tolik lidí 
rozhodlo strávit s námi společně sváteční odpoledne.
Bylo možné si nejen prohlédnout výrobky šikovných řemeslníků, 
ale i zakoupit vánoční dárky a dekorace, které se v obchodech běž-
ně nenajdou. A pro malé i velké zájemce byly připraveny dílničky, 
kde si mohli sami drobný dárek či dekoraci vytvořit (poprvé i vyře-
zat ze dřeva). 
Po celé odpoledne probíhala vystoupení dětí s vánoční tématikou 
– vystoupila cimbálová muzika Lúka z  Hovoran a Čejče, Lipinka 
z Vracova, Marijánek, Bzenčan, děti z LŠU, ZŠ a MŠ I,II,III ve Bzenci. 
Proběhl také křest knihy Ireny Koukalové Uličné Tvořivý adventní 
kalendář. 
Aby bylo nedělní odpoledne ještě příjemnější, bylo možné dát si 
kávičku a ochutnat domácí sladkosti vyráběné našimi členkami. 
Tyto dobrůtky měly jediný nedostatek – byly tak dobré, že se po 
nich jenom zaprášilo  (a to nám ještě tradičně vypomohli manželé 
Lukšíkovi,  p. B. Popelková svými perníčky a Uherkovi koláčky – dě-
kujeme!).
Děti ze ZŠ vytvořily krásné dekorace, které vyzdobily kulturní dům 
a také si spolu s p. učitelkami našly čas na výrobky, které se prodá-
valy s cílem získat peníze pro dětské popáleninové oddělení ve FN 
Brno (ale o tom více až v příštím zpravodaji). 
     
A protože už od vánoční výstavy uběhlo hodně času, dovoluji si Vás 
pozvat na výstavu jarní, která se uskuteční v neděli 2. dubna od 
13,00 hod v prostorách kulturního domu ve Bzenci.

za výbor SRPŠ při ZŠ ve Bzenci 
Mgr. Alexandra Korvasová

Při Tříkrálové sbírce, která se konala 7.1. 2017, 
bylo vybráno 84.954,- Kč. 
Všem občanům, kteří přispěli, moc děkujeme.

Vánoční výstava

TŘÍKRÁLOVÁ
SBÍRKA 2017
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ZÁKLADNÍ 
UMĚLECKÁ 

ŠKOLA 
Ve dnech 10. – 14. 7. 2017 proběhne ve Bzenci již 8. ročník  
„Prázdninových fléten“. Jde o jedinečný kurz souborové hry 
na zobcovou flétnu, který není omezen věkem ani dovednostmi. 
Účastníci kurzu jsou rozděleni do několika skupin, a každá z nich 
pracuje pod vedením zkušeného lektora na svých skladbách.  
Na závěrečném koncertě vystoupí všichni účastníci. 
Doplňující informace a přihlášky naleznete na webové stránce 
www.prazdninovefletny.wz.cz, nebo na Facebookovém profilu.

Má za sebou tisíciletou historii, patří mezi nejstarší hračky světa.
Každý to zná a někdy zkusil. Kolečko na šňůrce běhá nahoru a dolů. 
Ale kolikrát to dokážete?
V družině jsme vyhlásili soutěž, kterou jsme kvůli chřipkovému ob-
dobí dvakrát posunuli. Ale vyplatilo se. Mohli jsme déle trénovat.  
A pak to konečně přišlo – MISTROVSTVÍ V  JOJOVÁNÍ. Děti byly  
rozděleny do dvou kategorií podle tříd. Každý měl tři pokusy. 
A výsledek?

1. kategorie (1. třída)             
1. místo     Broňa Juřena
2. místo     Vojta Marčík
3. místo      Zuzka Skřivánková

2. kategorie (2. a 3. třída)       
1. místo     Nela Beránková
2. místo     Lukáš Pavelka
3. místo     Nela Kostrhounová

Absolutním vítězem se stal Broňa Juřena s výsledkem 138.
Všem moc gratulujeme.
Takovou soutěž si můžete uspořádat s dětmi i doma. 
Nezapomeňte ale, že soutěžíte s mistry.

MISTROVSTVÍ ŠD V JOJOVÁNÍ 

Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD
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Když se v neděli 8. ledna rozjel autobus směrem Kohútka, všichni 
jsme se těšili na lyžování. Za dvě hodiny jsme dojeli na parkoviště 
Vranča, odkud nás čekal namáhavý výstup na chatu Spartak, kde 
měl být náš domov po následujících pět dnů. Po úspěšném výš-
lapu jsme celí zmrzlí popadli svá zavazadla a zabydleli jsme se v 
útulných pokojích. Potom jsme se teple oblékli, vzali jsme si lyže 
a podle předvedeného lyžařského výkonu jsme byli rozděleni do 
tří družstev. Zatímco první družstvo svištělo po svazích s panem 
učitelem Adamcem a druhé družstvo si pod vedením pana učite-
le Bártka zlepšovalo své lyžařské schopnosti, třetí skupina se se 
svatou trpělivostí paní učitelky Suchovské učila základy lyžování. 
Protože jsme byli první večer velmi unaveni, po společné zába-

Bzenecké drmolice 4. února 2017 reprezentovaly město Bzenec na 69. Krojovaném plese v Ratíškovicích, který se uskutečnil v novém 
Spolkovém domě v centru obce. Ples byl nádhernou prohlídkou krojů. Nejen jejich výšivek, ale i krojové čistoty a krásy starých součás-
tek po stařenkách a babičkách.
Děkujeme paní Janě Koplíkové za pozvání, ženskému sboru Ženušky, mužskému sboru z Ratíškovic a vlastně všem za velmi příjemnou 
atmosféru a milé přijetí.
Těšíme se na další setkání a spolupráci.

LYŽAŘSKÝ VÝCVIKOVÝ KURZ 
SEDMÝCH TŘÍD ZŠ A MŠ BZENEC

BZENECKÉ DRMOLICE

vě jsme okamžitě usnuli. Druhý den jsme však měli opět spoustu 
energie a síly. Následující dva dny jsme za úžasného počasí ly-
žovali a v úterý večer byli někteří z nás po zásluze přeřazeni do 
jiných družstev. Ve středu odpoledne jsme se vydali na procházku 
na chatu Portáš. Na hřišti před chatou jsme si užili zimních rado-
vánek a poté jsme se opět vrátili na Spartak. Ve čtvrtek a v pátek 
se sice trochu oteplilo a počasí se zhoršilo, ale přesto jsme i v tyto 
dva dny sjížděli upravené sjezdovky. Až na pár modřin a ohnu-
tých hůlek jsme se všichni vrátili domů ve zdraví. Bylo nám všem 
líto, že kurz končí a budeme na něj ještě dlouho vzpomínat.

Jana Hoňáčková, Zdeňka Malačková, 7.B

Bzenecké drmolice



V rámci Minimálního preventivního programu proti  rizikových formám chování  byla v letošním školním roce zajištěna žákům 8. tříd  
přednáška na téma „Život v závislosti“ – přednášející Roman Povala.
Roman Povala přednáší na základních a středních školách, v domovech dětí a mládeže, je zván do kontaktních center, diagnostických 
ústavů.
Jeho vlastní zkušenost s drogou je základem osobního a citlivého přístupu ke studentům. Během vyprávění svého svědectví si velmi 
rychle získá posluchače. Díky své zkušenosti ze samého dna hlubin beznaděje a osobní záchrany má blízko ke službě lidem nacháze-
jícím se v podobné situaci, kterou také prošel. Jeho motivem je upřímné a jasné varování před propastí drog. Když vypráví svůj životní 
příběh, všichni pozorně naslouchají a nevěří svým očím a uším, že z bývalého narkomana tu stojí člověk, který nyní pomáhá druhým 
lidem nalézt smysl života. Vyprávění prožitých příběhů ze života jeho bývalých kumpánů způsobuje občas mrazení v zádech. Hovoří  
o tom, že někteří jeho kamarádi nebo známí jsou již po smrti. Předávkovali se heroinem, nebo pervitinem.
Přednáška proběhla ve velmi přátelské atmosféře, nepochybně byla pro žáky obohacením a pobídkou k   pozitivním životním  
hodnotám. 

Jak hodnotili přednášku žáci?

Přednáška se mi velice líbila. Byla přednášena ve veselé, ale i celkem „smutné“ formě. Já sama bych se nikdy nechtěla dostat do závislosti 
jako Roman. Ty skutečné příběhy, které nám Roman představoval, na mě silně zapůsobily. Podle mě jsou drogy pěkné svinstvo.

Bylo to poučné, líbilo se mi to. Roman s tím měl vlastní zkušenost, takže věděl, o čem mluví. Ty skutečné příběhy byly strašné, nepochopila 
jsem, jak to někdo mohl udělat (začít brát drogy).

Přednáška byla dobrá a vím, že závislost na drogách není nic dobrého. Na přednášce byla legrace, ale přesto nám řekl spoustu důležitých 
věcí. Doporučuji i ostatním.

Přišlo mi to velmi dobré, rozhodně poučné. Podle mě to většinu lidí ponaučilo. Příběh a osud toho chlapa na vozíčku byl velmi smutný – kvůli 
píchání drog do svalů se ani nemohl hýbat. Nebo příběh holčičky, kterou bila mamka závislá na drogách…Přednáška se mi moc líbila.

Žáky 9. tříd 25.10. 2016 oslovila organizace ABATOP, v zastoupení Drahoslavy Stehlíkové, Dis., v rámci projektu „Nemoc si nevybírá, 
vy si vybrat můžete“.
Přednáška na téma „Můžeš se rozhodnout“ ukazuje na nebezpečí nákazy virem HPV (lidský papilomavirus napadající buňky lidské 
pokožky a sliznic, který  je příčinou nádorů).
Drahoslava Stehlíková působí na základních a středních školách zejména v oblasti prevence pohlavně přenosných nemocí. Její před-
nášky vycházejí z dlouholeté praxe v oblasti onkologického screeningu. Svými přednáškami oslovila již několik desítek tisíc studentů.
Přednášející seznámila žáky s nejdůležitějšími informacemi, které souvisí s touto problematikou - příčiny vzniku infekce, přenos, jaké 
onemocnění virus způsobuje a taktéž pohovořila o možných způsobech prevence.
Přednáška byla nejen na velmi dobré odborné úrovni, ale měla i výchovný a preventivní charakter. Upozornila na rizika, která jsou 
spojena s nezodpovědným  předčasným zahájením pohlavního života dospívajících.
Žáci pozorně poslouchali, získali mnoho důležitých informací pro jejich další osobní život. K pozitivnímu ohlasu žáků na přednášku 
přispělo rovněž příjemné vystupování, vhodně volený způsob komunikace i citlivý přístup přednášející.

A ohlasy žáků?

Tato přednáška mě velice zaujala, doporučil bych to všem, i když jsem si nejdříve myslel, že mi to k ničemu nebude, naopak mně to velmi 
pomohlo a bylo to velice naučné.

Líbilo se mi to. Přednáška byla místy zábavná, ale také velice poučná. Přednášející mluvila o tématu naprosto otevřeně. Jak se říká – necho-
dila kolem „horké kaše“. A to se mi líbilo.

Přednáška se mi líbila. Paní byla velmi sympatická a příjemná. Dozvěděla jsem se spoustu nových informací. Doporučuji všem.

Zpracovala: Mgr. Marie Julínková, metodička prevence při ZŠ a MŠ Bzenec

Přednášky pro žáky:
Život v závislostech a Můžeš se rozhodnout
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Stejně jako každý rok, tak i letos byl na Kulturním domě ve Bzenci pořádán ples SRPŠ. Tento ples byl tradičně zahajován polonézou žáků 
9. ročníků základní školy. Vše začalo s malými potížemi, totiž na generální zkoušce se zjistilo, že je málo prostoru na tanečním parketu. 
Naštěstí se tyto problémy dokázaly jednoduše vyřešit.                        
V den plesu měli žáci devítek sraz na KD v 17:00 hodin. Šlo tedy hlavně o dívky, které se potřebovaly obléci do svých nádherných šatů. 
Samotný ples začal ve 20:00 hodin. Poté, co všichni hosté přišli, nastala ona legendární a nezapomenutelná chvíle. Tančící žáci se se-
řadili po bocích sálu, nastoupili a vše začalo. Pro představení párů byla zvolena píseň Faded, pro úvodní tanec majestátní italská píseň 
Time to say goodbye. Následovaly vtipné tance z různých koutů světa a na závěrečný tanec byla vybrána píseň Jar of hearts. Následoval 
dojemný tanec s rodiči a prarodiči. Samo sebou poté následovala afterparty, ale o tom dnes psát nebudu. 
Osobně si myslím, že letošní polonéza byla jako žádná jiná, možná mám takový dojem, protože  jsem se jí také zúčastnil. 

Tímto textem chci také poděkovat všem mým spolužákům. Bylo to doslova neopakovatelné, nezapomenutelné a legendární. Děkuji.

Vojtěch Hartman, 9.B 

Polonéza 2017   

 

NEMOVITOSTI – INZERCE 

 Naléhavě hledám ke koupi 
rodinný dům v Bzenci a 
blízkém okolí. Finance 
zajištěny. Volejte nebo sms na 
tel: 737 905 611 
 

 Sháním ke koupi byt 
v Bzenci, Kyjově nebo Veselí 
nad Moravou. Kontakt na tel: 
604 547 716 
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Milí rodičové a příznivci školky Petrklíč, chtěli bychom Vás informo-
vat o dění v naší školce.
Na podzim jsme zahájili činnost. Přestěhovali jsme se z Moravské-
ho Písku a díky panu starostovi a celému zastupitelstvu jsme našli 
naprosto úžasné místo vedle kynologického klubu ve Bzenci. Po 
úpravě pozemku, oplocení a zprovoznění maringotky jsme si začali 
užívat borovicového lesa a jeho darů a krás. Školku jsme vybavili 
nádobami na tříděný odpad, aby se děti naučily, jak správně naložit 
s odpadky. Založili jsme také kompost. 
Při přípravě jídla používáme zdravé potraviny a každou středu si 
vaříme ve školce na ohni. Na záhonky jsme si vysadili bylinky a na 
podzim jahody. Využíváme je také při přípravě jídla. 
Většinu dne trávíme venku v areálu školky nebo v lese, ale také se 
zapojujeme  do řady projektů. Férová snídaně byla jedním z nich.  
Znamenala nákup regionálních potravin a potravin, na jejichž výro-
bě se nepodílely děti ze států třetího světa. Pozvali jsme i veřejnost 
a společně jsme posnídali v  areálu školky. „Ukliďme Česko“ bylo  
samozřejmostí. S dětmi uklízíme v lese pokaždé, když do něj vstou-
píme. Máme s sebou pytel a sbíráme vše, co do lesa nepatří. V dal-
ším projektu jsme se zaměřili na ptáky a veverky. Za pomoci tatínků 
jsme jim vyrobili budky a veverčí domečky. A teď v zimě můžete na 
procházce vidět krmítka vyrobená z kokosových ořechů. 
Na jaře jsme si zasadili len, který jsme na podzim sklidili a pozvali si 
paní Hradilovou, která nám na workshopu ukázala jeho zpracová-
ní. Zkusili jsme si len lámat, česat a tkát.
 Blížil se advent a začali jsme vyrábět produkty, které bychom moh-
li prodávat na vánočním jarmarku. Napekli a nazdobili jsme perníč-
ky, vyrobili domácí pomádu na rty a tympánovou mast na kašel, 
domácí čokoládu a mýdlo. Měli jsme celý podzim hodně práce. 
Děkujeme paní Uličné a městu Bzenec za poskytnutí prostor bze-
neckého Klubíku. Tam se taky uchylujeme, když je třeskutá zima. 
Již druhým rokem navštěvujeme např. babičky a dědečky v  Do-
mově pro seniory ve Strážnici. S  nimi hrajeme společenské hry, 
divadélka, vytváříme, pečeme a vaříme. Před Vánocemi jsme jim 
přivedli canisterapeutického psa Alberta, který chodí i za námi do 
školky.
Dětem se také snažíme přiblížit reálný život tím, že navštěvujeme 
firmy, různá zařízení a řemeslníky, kde děti mohou vidět a učit se  
přímo u odborníků. Tak jsme např. viděli výrobu nábytku u Zvintra. 

Firma nám zcela zdarma věnovala dřevo na obložení maringotky. 
Tímto velice děkujeme. Navštívili jsme čističku vody ve Bzenci-
-Přívoze a hned naproti OU, kde nám ukázali řezání stromu a jeho 
následné zpracování a krásnou řezbářskou práci. A mohli jsme si i 
vyzkoušet! Rádi chodíme do kina, na divadelní představení a také 
pravidelně do ZOO Hodonín, kde jsme adoptovali klokana RUDU.
Děkujeme paní Jakšové, Zdravá výživa Bzenec, za dar v  podobě 
ořechů a sušeného ovoce.
Asi nemůžu popsat všechny aktivity, ale chtěla bych ještě přidat  
informaci k příměstským táborům, které budeme i letos pořádat. A 
pro velký úspěch pravděpodobně přidáme týden navíc. Kdo máte 
tedy zájem, sledujte prosím naše stránky a vyvěšené plakátky.

Mgr. Renata Oharková, hlavní pedagog 
www.dlkpetrklic.net

Zprávy z Lesní mateřské školy Petrklíč
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Prvním vystoupením našeho sboru po prázdninách bylo zaháje-
ní vernisáže v  bzeneckém zámku při Bzeneckém krojovaném vi-
nobraní a za týden 25. 9. jsme si zazpívali v rekonstruované kapli 
zámku ve Vizovicích. Po úspěšném koncertě jsme měli zajištěnou 
prohlídku zámku včetně rozsáhlého průvodního slova. Na koncert 
společně s námi jelo i několik rodinných příslušníků a příznivců na-
šeho sboru. 
15. 10. jsme si zopakovali relaxační zájezd do termálních lázní 
v Dunajské Strede, abychom se fyzicky připravili na vánoční nadíl-
ku v podobě několika koncertů ve Bzenci i  jeho okolí. Na začátku 
listopadu několik členů sboru rozsvítilo světlo při příležitosti svátku 
zesnulých na 20 hrobech ve Bzenci, Moravském Písku, Veselí nad 
Moravou, Strážnici a v Kyjově. Vzpomněli jsme tak s úctou na čle-
ny, kteří odešli do pěveckého nebe. Kromě pravidelných zkoušek 
nás čekalo každoroční soustředění ve dnech 10. 12. 2016 – 11. 12. 
2016 na Velehradě, kde jsme dolaďovali vánoční skladby společně 
s naším Lukášem. Po dvoudenním zpívání jsme nasedali do aut a 
tentokrát naše cesta nesměřovala domů, ale do Radějova, kde se 
uskutečnil náš první vánoční koncert spojený s Hrou o narození dě-
ťátka. Hru uvádíme už od roku 2010 a má stále u posluchačů velký 
úspěch. A pak nás čekal náročný předvánoční víkend. Zatímco v ji-
ných rodinách se peklo, balily dárky, probíhaly poslední úklidové 
předvánoční akce – my jsme koncertovali. 16. 12. ve Vracově, 17. 12. 
v Těmicích a náš hlavní Vánoční koncert byl 18. 12. u nás ve Bzenci. 
Koncert se letos opět podařil a měl obrovský ohlas u diváků. Kromě 
sborových skladeb a Hře o narození děťátka, kterou jsme opět po 
několika letech zahráli bzeneckému publiku, náš koncert obohatili 
svými zvonivými hlásky a pohladili všechny přítomné na duši děti 
ze základní školy ve Bzenci – Pěvecký sbor Šmoulové pod vedením 
paní učitelky Mgr. Veroniky Stašové. Děkujeme Vám, že v  dnešní 
přetechnizované době, v době notebooků, mobilů, facebooků, in-
ternetové komunikace, vedete děti k takové zájmové činnosti jako 
je sborový zpěv a dovedete rozdávat radost lidem tak, jak se stalo 
právě na našem společném vánočním koncertě. Výtěžek z Vánoč-
ního koncertu ve výši 4.800,- Kč věnovali členové sboru na opravu 
kaple sv. Floriána a Šebestiána na Starém hradě. Úspěšný koncert 
jsme jako každý rok oslavili malým posezením s občerstvením pro 
členy sboru, rodinné příslušníky a pozvané hosty.
Tím naše vánoční zpívání nekončilo. Následovala zvuková zkouška 

v kostele 22. 12. 2016, kde jsme dostatečně promrzli, ale ani to nás 
neodradilo od zpěvu na Půlnoční mši svaté na Štědrý den v bze-
neckém kostele, stejně tak následující den při dopolední mši. 
Celé vánoční svátky měli členové sboru prázdniny a poprvé jsme 
se sešli 6. 1. na Valné hromadě našeho spolku. Zahajovacího slova 
se ujal předseda Rosťa Valenta, paní dirigentka Ludmila Höhnová 
provedla hodnocení celého loňského roku a přednesla plány na 
rok letošní. Čestný člen pan starosta Pavel Čejka nám jako vždy 
poděkoval za celoroční činnost. Vzájemně jsme si popřáli hodně 
štěstí a zdraví v novém roce. Členové byli seznámeni s hospodaře-
ním spolku a proběhlo hodnocení docházky. Byli oceněni členové 
se 100% docházkou a napomenuti členové, kteří zaspali a nepřišli 
na Půlnoční mši. Následovala večeře a program, tentokráte Letní 
olympijské hry. 
Pak už začala práce a my se opět scházíme každé úterý na zkoušce. 
Letošní rok nás opět čeká bohatý program. Kromě jiného navazu-
jeme spolupráci s pěveckým sborem z Trnavy. Věříme, že se usku-
teční plánovaná vzájemná výměna koncertů ve Bzenci a v Trnavě.
Jménem výboru bych chtěla poděkovat všem členům sboru pře-
devším za jejich disciplínu v době vánočních koncertů, kdy jsme 
toho měli opravdu hodně a většina žen věnovala sboru víc času 
než rodině a domácnosti. Velký dík patří i rodinným příslušníkům 
za pochopení. Děkujeme Hance Vorálkové, Aničce Němcové a Pav-
líně Gráfové, které s námi hrály na vánočních koncertech ve hře. 
Velký dík patří dalším hercům, které bereme jako vlastní, zabez-
pečují nás po technické stránce a nechybí na našich společných 
akcích – Petr Nejezchleba a Milan Juras. 
Děkujeme našemu Lukášovi, který si udělá čas a přijede z  Brna,  
a naší dirigentce, která dovede náš kolektiv motivovat k pěveckým 
výkonům, a přejeme jí pevné nervy, aby to s  námi ještě dlouho  
vydržela.
Závěrečný dík patří vedení města Bzenec, které finančně přispívá 
na naši činnost.

Přejeme všem pohodu, štěstí a radost. Když jste smutní a máte 
problémy, tak si zazpívejte a chmury odejdou.

Za SPS JAROSLAV, z.s.
Jitka Jablonická, jednatelka

SPS JAROSLAV v druhé polovině roku 2016



PŘ Í MĚS T S K É

K R E A T I V N Í  

B Z E N E C

K R E A T I V N Í

S P O R T O V N Í
1300 Kč, včetně jídla (oběd a 2 svačinky), pití, 

pomůcek a materiálu 

 

Přihlášky a informace do konce dubna 

bzeneckyklubik@seznam.cz 
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Pod tím vším jsou podepsáni zástupci a občané našeho města. O úspěšném tažení našich vinařů v minulém roce jsme se dočetli 
v předešlých číslech Bzeneckého zpravodaje. V tom dnešním určitě stojí za pozornost vydání „MF Dnes“ ze dne 31.12.2016 pod ná-
zvem ČEŠI ROKU 2016 na titulní straně. Mezi 24 osobnostmi z nejrůznějších oborů najdeme i mladou občanku našeho města Mirku 
Horkou. V našem městě absolvovala ZŠ a 7 let chodila také na ZUŠ ve Bzenci a pak 2 roky na UŠ TEXTILNÍ v Brně a následně pak 
Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně, obor módní návrhářství a design oděvů. Trvalé bydliště má ale stále v našem městě, i když hned po 
promocích odešla do Prahy, kde si otevřela krejčovství a módní showroom. Víme, že je práce v tomto odvětví velmi složitá a těžká 
díky obrovské konkurenci, i přesto se jí podařilo dosáhnout překvapivých, ale zasloužilých úspěchů. Již v roce 2011 vyhrála titul TOP 
STYL DESIGNER na brněnských veletrzích STYL KABO. Pak následovaly další výstavy a módní přehlídky v Praze, Brně, Tallinu, Berlíně, 
Mnichově a Londýně. V roce 2013 pak na Prague fashion weeku zaznamenala obrovský úspěch se svojí kolekcí He Froze (kolekce 
s použitím betonu v oděvu), která byla prezentována již pod její novou značkou „MIRKA HORKA“ na molu v Pařížské ulici v Praze.  
I za tuto kolekci, ale nejenom za ni, byla nominována odbornou veřejností na udělení ceny Czech Grand Design v oboru módního 
návrhářství za rok 2013 společně s uznávanými návrháři Jakubem Polankou a Liběnou Rochovou. Byla hostem i několika pořadů 
ČT a Českého rozhlasu. V roce 2016 byla oslovena spolupracovat na projektu Avon proti rakovině prsu, kde vytvořila pro tento rok 
kolekci triček nejen pro ženy, ale i pro děti a muže, jejichž zakoupením jste podpořili boj proti této zákeřné nemoci i Vy. V tomto 
roce zaznamenala ještě jednu významnou akci, kdy byla pozvána jako speciální host STYL KABO v Brně se svou novu kolekcí, kterou 
prezentovala společně vedle takových velikánů módy jako je OSCAR DE LA RENTA, ROBERTO CAVALLI nebo ELLIE SAAB. Zatím jejím 
největším úspěchem byla nominace od poroty složené ze světoznámých módních tvůrců reprezentovat Evropu na největší světové 
soutěži INTERNATIONAL WOOLMARK PRIZE v Miláně. Byla vybrána ze 72 zemí Evropy a je teprve čtvrtým Čechem, který se do této 
soutěže dostal od jejího vzniku v roce 1954. Zřejmě i proto byla oslovena vedením MF Dnes, aby přijala pozvání na společnou foto-
grafii Čechů roku 2016, které se konalo na pražském Žofíně. Prosadit se v tomto oboru je velmi těžká a složitá věc, proto popřejme 
Mirce do dalšího období hodně dobrých nápadů a mnoho úspěchů na přehlídkových molech nejenom ve světě, ale třeba někdy  
i v našem krásném Bzenci. 

Miroslav Horký

Nejenom Vinař roku a Vinařství roku 2016, ale i Čech roku 2016

Mirka Horká – řada stojících – pátá zleva, kredit foto Herbert Slavík
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Příspěvková organizace Služby 
města Bzence byla založena 
v  roce 2004. Svoji činnost za-
měřuje v souladu se zřizovací 
listinou na údržbu a očistu ve-

řejných prostranství a komunikací, na služby spojené s údržbou 
movitého i nemovitého majetku města, zejména pak budov (byto-
vého i nebytového fondu), sportovního areálu, místního hřbitova, 
provozování nákladní dopravy, poskytování služeb pro zeměděl-
ství, zahradnictví a stavební práce.
Údržba veřejné zeleně patří mezi hlavní úkoly naší činnosti. Jedná 
se zejména o sečení travnatých ploch, výsadbu a údržbu dřevin. V 
současné době se staráme o cca 40 ha ploch veřejné zeleně. Po-
stupně přibývají ve městě další upravené plochy, které vyžadují 
zvláštní a intenzivnější péči, například na Nádražní ulici, Horním 
náměstí a jinde. Během zimního období provádíme důkladné ošet-
ření stromů, keřů a živých plotů nejen na veřejných prostranstvích 
ve městě, ale i u lesních a polních cest. Samozřejmostí je zajišťování 
zimní pohotovosti a údržby místních komunikací.
 V měsíci dubnu začalo sečení ploch veřejné zeleně ve městě. Prů-
běžně obnovujeme a modernizujeme strojový park. Nákupem 
nové výkonné techniky se snažíme snižovat podíl namáhavé ma-
nuální lidské práce a zvyšovat produktivitu práce. Na údržbu zele-
ně používáme 3 samochodné sekačky, 2 malotraktory, 2 traktory a 

víceúčelový stroj Gaz s nástavbou pro zalévání a kropení. Ve spo-
lupráci s Úřadem práce jsme i v roce 2016 zaměstnávali uchazeče 
z řad nezaměstnaných na veřejně prospěšné práce. Tito pracovníci 
jsou zaměstnáváni během sezóny na dobu cca 6 měsíců a předsta-
vují výraznou pomoc. 
Mimo tyto činnosti zajišťujeme pravidelné odvážení odpadů. 
Každý týden se vyváží odpadkové koše, jednou měsíčně, ve sta-
novených termínech, plasty, dále pak kontejnery s komunálním 
odpadem ze sběrného dvora a hřbitova. Celkový roční počet vyve-
zených kontejnerů byl 462.  Zajišťujeme údržbu městského mobi-
liáře, osazujeme a opravujeme dopravní značení, odpadkové koše, 
lavičky, čistíme kanalizační vpusti aj. Zde je třeba podotknout, že 
vzhledem k neustálému ničení a poškozování městského majetku 
si nemůžeme stěžovat na nedostatek práce. Je to škoda, protože 
tyto opravy stojí peníze a čas. Navíc naši zaměstnanci pak chybí 
jinde, kde by jich bylo více potřeba. 
Dalším okruhem činností je organizační zabezpečování kulturních 
akcí, např. Bzenecké pouti, Bzeneckého krojovaného vinobraní a 
Svatomartinských slavností, které spočívá ve stavbě velkých stanů 
a stánků, dovoz lavic, stolů, zajištění pořadatelské služby, úklidu a 
podobně.   
Cílem všech zaměstnanců SMB je odvádět svoji práci tak, aby byla 
ve městě nejen vidět, ale aby její výsledky sloužily ke spokojenosti 
jak obyvatel, tak i návštěvníků města Bzence.

Venku je pořádná zima, proto jsme si na odpoledne vybrali 
„společníky“, kterým mráz nevadí – TUČŇÁKY. 
Nejdříve jsme si o tučňácích povídali a prohlíželi encyklopedie. 
Dále nás čekaly kvízy na postřeh. Potom jsme si zahráli hru na  
tučňáky, která je legrační a strašně nás baví. 
Vyrobit si tučňáka z PET láhve není pro družinové šikuly žád-
ný problém. A povedli se nám i papíroví, kteří se kývali jako 
opravdoví.
Na úplný konec nás čekala soutěž. A co jiného než skládání  
- tučňáci na ledu.  

Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD

Zpráva o činnosti Služeb města Bzence, p. o. v roce 2016

Dr. M. Raška, SMB

TUČŇÁKOVÉ ODPOLEDNE
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Obecně prospěšná společnost Světýlko pomáhá dětem, mládeži a seniorům, kteří jsou fyzicky, psychicky nebo jinak sociálně znevýhodně-
ni. Naše pomoc není omezena na konkrétní lokalitu, mohou o ni požádat potřební z kteréhokoli koutu naší republiky. Během své existence 
podpořilo Světýlko již více než stovku zajímavých projektů a v podobném duchu bychom rádi pokračovali i do budoucna.

OBĚDY PRO ŠKOLÁKY a OBĚDY PRO BABIČKY A DĚDEČKY jsou našimi dlouhodobými stabilními projekty. Žádosti o podporu jsou posuzo-
vány vždy individuálně, v případě školáků využíváme úzké spolupráce s třídními učiteli nebo výchovnými poradci, u seniorů konzultujeme 
situaci s vedením obcí, s centry pro seniory nebo sociálními odbory v místě bydliště.

Za účelem finanční podpory těchto projektů vznikl internetový portál CHARITATIVNÍ AUKCE - ojedinělý způsob, jak získat prostředky na 
charitativní akce. Prodávající si sám určí, jakou finanční část z výtěžku aukce si nechá, a jakou pošle na transparentní účet Světýlka. Všichni 
si zde můžou ověřit, kam získané peníze odcházejí a k jakému účelu slouží. Pojďte s námi pomáhat!

Bližší informace lze najít na www.svetylko.info nebo www.charitativniaukce.cz

I malé Světýlko nabízí velikou pomoc
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Jak se říká – „potokem proteklo už hodně vody co…. „ - co začal 
pracovník Občanské poradny Charity Kyjov dojíždět každý měsíc 
do Bzence. O tom jsem psala již v posledním Zpravodaji. Stalo se 
pravidlem, že první úterý v měsíci mohou lidí, kteří se dostali do 
nějaké tíživé životní situace a neví si sami rady, navštívit Poradnu 
v prostorách Městského úřadu Bzenec.
Během minulého roku tuto možnost využilo celkem 12 lidí, z toho 
jeden opakovaně. Převažovaly ženy, kterých bylo devět, muži byli 
tři. Většina zájemců o službu byla přímo ze Bzence, převažovala vě-
ková kategorie od 27 do 65 let. 
Nejčastěji zmiňovaným tématem rozhovoru byly sociální dávky a 
možnosti využití dalších sociálních služeb, dále téma mezilidských 
vztahů a dluhová problematika. 
Cílem Poradny je poskytnutí podpory a pomoci jedincům, kteří se 
z nejrůznějších důvodů ocitli v nepříznivé životní situaci a nedoká-
žou si již sami zdárně pomoci. Do Poradny může přijít člověk, který 
potřebuje jen ověřit svůj názor z hlediska rodinného, občanského 
nebo pracovního práva nebo jedinec, který dlouhodobě řeší ne-
příznivou sociální situaci - jako jsou u každého člověka finance - a 
v neposlední řadě poskytujeme poradenství, jak daný člověk může 

Těsně před vánočními svátky, ve středu 21. prosince 2016, se v základní škole konal již šestý ročník soutěže dětských recitátorů.
Do celoškolského kola postoupilo  44 žáků – vítězů třídních kol. Děti recitovaly básničky i prózu, porotci mnohdy obdivovali nejen způsob, 
jakým děti přednášely, ale také množství textu, které si dokázaly zapamatovat.
Jako vždy bylo těžké vybrat ty nejlepší; nakonec porota, jíž předsedal bývalý ředitel naší školy pan Mgr. Miloslav Janík, rozhodla takto:

řešit svoji zadluženost či exekuce. Cílem poradce je najít cestu dál 
přiměřenou možnostem a schopnostem člověka a navrhnout mož-
nosti řešení situace.
Poradenství má charakter bezplatné, anonymní a důvěrné pomoci 
jedincům, kteří mohou poradnu navštívit opakovaně.
Občanská poradna je financována z dotací Ministerstva práce a so-
ciálních věcí, Jihomoravského kraje a dotací obcí ORP Kyjov. 
Pracovník Občanské poradny bude přítomný na městském úřadě 
v  následujících dnech (1. pololetí): 4. dubna, 2. května, 6. června  
a 4. července. Provozní doba: 12.30 až 15.30.
Děkujeme také všem dárcům vánoční Potravinové sbírky, která 
byla realizována Charitou Kyjov ve spolupráci s  Jednotou COOP 
Bzenec. Potraviny jsou určeny osobám, kteří zažívají nepříznivou 
životní situaci a jsou ohroženi chudobou. Pomoc směřuje k potřeb-
ným prostřednictvím sociální pracovnice Městského úřadu Bzenec, 
která je v kontaktu s těmito osobami a zajišťuje účelné využití po-
travinové sbírky.
V minulém roce poskytla Charita Kyjov finanční pomoc z fondu Tří-
králové sbírky jedné osobě ze Bzence, která hledala pomoc ve své 
životní situaci prostřednictvím Poradny. 

Mgr.Karla Blahůšová, vedoucí Občanské poradny a sociální pracovnice

Občanská poradna Charity Kyjov

Recitační soutěž 2016/2017

1. kategorie (1. -  3. ročník):
1. Karolína Horváthová – 3.B
2. Matěj Schneider – 3.A
3. Beáta Svozílková – 1.A
 
2. kategorie (4. – 5. ročník):
1. Anna Černá – 5.A
2. Terezie Vratislavská – 4.B
3. Izabela Fricová – 5.A
 
3. kategorie (6. – 7. ročník):
1. Lucie Látalová – 6.B
2. Klára Taušová – 6.A
3. Jana Horňáčková – 7.B
3. Zdeňka Malačková – 7.B
 
4. kategorie (8. – 9. ročník):
1. Aneta Jemelíková – 9.A
2. Sára Antošová – 9.B
3. Klára Pavlíčková – 8.B
3. Filip Janoušek – 9.B

Ocenění žáci získali kromě diplomu také 
knihy, které byly zakoupeny z prostředků 
SRPŠ – děkujeme!

První z každé kategorie postupují do okresního 
kola, které se bude konat počátkem března 
v Hodoníně 
 
PhDr. I. Tranžíková, Ph.D., 
předsedkyně předmětové komise 
českého jazyka



SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea:

80 let
Alenka Bratkovičová
Antonín Čech
Josef Kolář
Anežka Sobková

85 let
Věra Kumpánová
Miroslav Zálešák

90 let
Růžena Kovářová

93 let
Marie Miklíková

94 let
Vlastimila Gabrielová

99 let
Marie Poulová

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Štěpán Gasnárek
Sára Janíková
Laura Poláková
Rozeta Prokešová
Eliška Tesaříková
Tobiáš Těthal
Diana Vlčková
Laura Zahradníková

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Vladimír Bařinka
Bohumil Březík
Milan Formánek
Josef Helia
Jiřina Horáková
Marie Jakšová
Miroslav Janík
Lukáš Jurásek
Jindřiška Kovářová
Jiří Kudrna
Josef Mikl
Ludmila Miltáková
František Peňáz
Jan Ševčík
František Šlahůnek
František Šústek
Rudolf Vyoral

Knihovna měla registrováno 442 čtenářů, z  toho bylo 89 
dětí do 15 let. Tito čtenáři se půjčili 20.433 knih a časopisů. 
Knihovnu navštívilo 4.574 lidí.
Bylo zpracováno a do knihovního fondu zařazeno 1019 no-
vých knih.
Knihy, které nemá knihovna ve svém fondu, se zajišťují po-
mocí meziknihovní výpůjční služby. Tímto způsobem bylo 
zajištěno 19 knih.
Stav knihovního fondu v roce 2016 činil 27.620 knih, Knihov-
na odebírá 9 titulů časopisů. Počet výpůjček časopisů činil 
3074 z celkového počtu výpůjček. 
Díky knihovnímu systému Clavius umožnil přístup do katalo-
gu knihovny 1034 lidem. Systém umožňuje i přístup k vlast-
nímu čtenářskému kontu (zadáte číslo průkazky a rodné číslo 
před lomítkem, tj. rok, měsíc a den narození). Počet vstupů 
činil 108.
Připojení k internetu využilo 432 lidí.
Knihovna je otevřena pro veřejnost čtyři dny v týdnu.
V knihovně je i nadále umístěna hra Geocaching.

Upozornění:
Oznamuji čtenářům, že bude knihovna od 3.7. 2017 do 
13.8. 2017 uzavřena z  důvodu revize knihovního fondu, 
kterou nám přikazuje zákon č. 257/2001.Od 14.8. do kon-
ce měsíce srpna bude knihovna otevřena vždy v  pondělí 
a ve čtvrtek.

V prostorách Stálé expozice byly v roce 2016 instalovány pu-
tovní výstavy (Kouzlo přírody – samorosty Jana Jiřího Martin-
ka ze Strážnice, modelářská výstava z tvorby Jorgy Dostálko-
vé a výstava „Bzenčané za velké války“).

Jitka Navrátilová

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
OZNAMUJE
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Dne 12. března 2017
uplynulo 10 let od úmrtí pana

Karla Hudečka
ze Bzence.

S úctou a láskou vzpomínají manželka a synové. 



infolinka 466 100 777 |  www.csobpoj.cz

Kontakt: Bc. Martin Brüch 
Mobil: 732 239 617
e-mail: martin.bruch@obchod.csobpoj.cz

Kancelář ČSOB Pojišťovny 
ve Veselí nad Moravou

Přijďte nás navštívit do kanceláře  
ve Veselí nad Moravou na ulici Sokolovská 671, 
která je nyní otevřena každý pracovní den. 
 Pondělí 8:00 – 11:30 12:00 – 17:00
 Úterý 8:00 – 11:30 12:00 – 16:00
 Středa 8:00 – 11:30 12:00 – 17:00
 Čtvrtek 8:00 – 11:30 12:00 – 16:00  
 Pátek 8:00 – 11:30 12:00 – 17:00

Těší se na vás mladý a příjemný kolektiv.

Prvním 100 navíc 

přibalíme na cestu 

od nás malý dárek.
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Zatímco venku mrzlo, my v družině jsme měli teplo a voněla nám 
tam vanilka, jahody a čokoláda. Přesně takové příchutě jsme zvo-
lili pro PUDINKOVÉ ODPOLEDNE. Největší starost nám dělalo, kolik 
pudinku uvařit, aby stačil pro všechny mlsné jazýčky. Přesto, že ho 
bylo dost, vylízali jsme i kastrůlek. 
Všichni jsme si moc pochutnali.

Mgr. Ludmila  Sotolářová, ved. ŠD
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